
 
  
 
 
MUISTIO  
AMK-verkoston työvaliokunta / 2022-2024   
   
Aika: 10.10.2023 klo 8.30–10.00  
  
Läsnä:  
  
Lapin AMK:  
Heidi Pyyny, pj., Lapin AMK  
Seinäjoen AMK:   
Turku AMK:   
Katariina Felixson,  
Karelia AMK:  
Heli Makkonen,  
Arcada:   
Eivor Söderström,  
LAB:   
Diak:   
Jari Helminen,  
HAMK:   
Merja Salminen,  
Laurea:   
OAMK:  
Centria:   
vara Leena Raudaskoski   
 
  
1. Kokouksen avaus ja läsnäolijat  

  
Pj. avasi kokouksen klo 8.35.  
  
Todettiin läsnäolijat.  
  
Sihteeriksi valittiin tähän kokoukseen Eivor Söderström. 
  
  

2.  Ajankohtaiset asiat  
  
• SOTELIKAn terveisiä:  

SOTELIKAn kokouksessa 11.9. käsitelty mm. harjoittelumaksuihin, alan veto- ja pitovoimaan 
liittyviä asioita. Työryhmien puheenjohtajat tekevät päivityksen toimintasuunnitelmaan 
2023-2026. Ida Mielityinen/ Arene pitänyt puheenvuoron samantyyppisistä ajankohtaisista 
aiheista kuin koulutusjohdon verkostokokouksessa 26.9.: hallituspolitiikkaan liittyvää, 
harjoittelumaksut, amk-rahoitukseen liittyvää, varhaiskasvatusjohtaja -teemaan liittyen. 

 
• Sosiaalihuollon ammattivaliokuntaan ehdotetut jäsenet Taina Heininen-Reini (varsinainen 

jäsen) ja Markku Koivisto (varajäsen) muutettu STM: toiveesta (sukupuolen mukaiseen 



 
kiintiöön vedoten) niin, että Markku Koivisto on varsinainen jäsen ja Taina Heininen-Reini 
varajäsen kaudelle 2023-2026.  

 
• Sosionomien lääkehoidon osaaminen: Fimealta tullut amk:lle kysely 15.9. lääkehoidon 

opinnosta, tavoitteena: ”Tarkoituksenamme on luoda hyvinvointialueille työkalu sosiaalialan 
ammattilaisten lääkehoidon roolin määrittelyä varten”. 

 
  
• Sosiaalialan porrasteisuus-selvitys meneillään 

STM:n toimeksiannosta tehdään selvitys sosiaalialan koulutusten ”porrasteisuudesta”.  
Selvitystyön tekijät ovat pj. Heidin kanssa käyneet keskustelua amk:n koulutusten sisällöistä 
ja suuntauksista, sekä keränneet muuta tietoa sosionomien kelpoisuuteen liittyvää 
materiaalia. Väliraportti selvitystyöstä, missä sosionomien osuus ei vielä näy, löytyy 
Työvaliokunnan Teamsissa. DL selvitystyölle tammikuu 2024. 

 
• Jari Helminen otti esille käytyä keskustelua työelämäedustajien kanssa Oulun campus- 

käynnin yhteydessä. Pohjois-Pohjanmaalla lääkehoitoon liittyvä osaaminen erityisesti 
vammais- ja vanhushoidossa ollut vahvasti esillä. Ammattikorkeakoulujen mahdollisissa 
suuntautumisissa olisi hyvä huomioida, että vammais- ja vanhustyössä ei tällä hetkellä ole 
riittävästi sosionomeja. 

 
• Kompetensseihin liittyvää julkaisu:  

Jari Helminen kertoo, että hänelle on tullut joitakin yhteydenottoja asiaan liittyen ja 
kiinnostusta kirjoittaa aiheeseen liittyen. Heidi ehdottaa, että nimetään toimituskunta, joka 
päättää mihin julkaisussa keskitytään teemallisesti. Tämän jälkeen pyydetään kirjoittajia 
tiettyihin teemoihin, jotta saadaan ehyt kokonaisuus.  
 
Sovittu: Jari, Heidi, Sirppa Kinos (Turun amk) ja Leena Viinamäki (Lapin AMK) aloittavat 
julkaisun suunnittelun 3.11.. Toimituskunta voi muodostua em. henkilöistä (pl. Heidi).  
Jarin ehdotus webropol-kyselystä amk:lle, jotta kiinnostuneet voivat ilmoittaa 
kiinnostuksensa kirjoittaa, käsitellään em. henkilöiden tapaamisessa.  
Aikataulu: aloitetaan tämän vuoden puolella. Kokoukseen 7.11 ehdotus, ja marraskuun 
aikana liikkeelle.  

 
 

3. Vuoden 2024 verkostopäivä 18.4.2024  
o alustava ehdotus ohjelmasta  
o teemallinen runko 

  
Heidi esitti ehdotuksen rungoksi seuraavalle verkostopäivälle 18.4.24. Päivä pidetään etänä, 
koko päivä varataan. Mahdollisuus alaryhmille tavata koettu hyväksi käytännöksi. 

 
Työllisyyteen liittyvää kahtiajakoista teemaa ehdotettu: miten sosionomit ovat olla mukana 
työllistymistä edistämissä tehtävissä – te-palveluissa jne.  sekä toisaalta miten sosionomit 
asettuvat hyvinvointialueille, mikä on heidän ammatillinen paikka uudessa kontekstissa. 

 
Mahdollisia teemoja ja puheenvuoroja: Juha Luomala, Marja Heikkilän (STM:n selvitystyö), 
työvoimatilanne sosionomien kohdalla, moninaisuus sosiaalialan kentällä, kestävyysteemaa 
sosiaalialla. 

 



 
 

4. Varhaiskasvatus / YAMK-tutkinto klo 9.30  
o Satu Hakanen, varhaiskasvatuksen alatyöryhmän pj.  

 
Asian käsittely siirretty seuraavaan kertaan 7.11., jotta suurempi osuus työvaliokunnan 
jäsenistä voivat ottaa osaa puheenvuoroon. 

  
 

5. Muut asiat  
• Kevään kokouspäivän vaihto?   

o Esim. ma aamu, tiistai ip, pe aamu?  
 
Puheenjohtajalle tullut kysely, josko kokouspäivää voitaisiin siirtää toiselle päivälle keväällä. 
Lyhyt keskustelu aiheesta. Heidi toteaa, että työvaliokunnalla on neljä kokousta kevään aikana. Heidi 
esittää tiedustelun perusteella joitakin muutoksia ajankohtiin kevään ajaksi. 
 
Todettiin, että kun uuteen työvaliokuntaan valitaan uusia jäseniä, olisi hyvä, että jo valmiiksi on 
päätetty, että työvaliokunnan kokoukset pidetään tiettyinä päivinä aina. Kun amk:t nimeävät 
edustajia, on hyvä ehdottaa jäseniä myös sen perusteella, miten heillä on mahdollisuuksia osallistua.  
 

  
6. Kokouksen päättäminen ja seuraava kokous  
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen 9.20. Seuraava kokous on koulutusjohdon ja työvaliokunnan kokous 
ti 7.11. klo 8.30.  
  
 

 

 

 


